
Protokół  Nr LXVIII/2023 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 14 grudnia 2023 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie 

68. Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 14 grudnia 2023 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol. 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 10 radnych, co 

stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 

Następnie powitał Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, 

Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, radnych oraz wszystkich, którzy oglądają obrady. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do protokołu. 

Radni nieobecni: Agnieszka Bartoszek, Magdalena Bugiel, Irena Lis, Arkadiusz Malarski i 

Magdalena Papierkiewicz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany w 

porządku sesji. Przypomniał, że jest to sesja zwołana na wniosek Burmistrza, więc jeśli ktoś z 

radnych zgłosi wniosek w sprawie zmian porządku, to wymagana jest zgoda wnioskodawcy. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w punkcie 2 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego z Gminą Połczyn-Zdrój na powierzenie Gminie Połczyn-Zdrój 

zadania w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej - 

jako podpunkt 3. Powiedziała, że projekt uchwały w dniu dzisiejszym został wysłany radnym za 

pośrednictwem platformy bornesulinowo.sesja.pl. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

zgłoszonym przez Burmistrza wnioskiem o wprowadzenie do porządku sesji w punkcie 2 pn. 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego z Gminą Połczyn-Zdrój na powierzenie Gminie Połczyn-Zdrój 
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zadania w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publiczne - 

jako podpunkt 3: 

 za głosowało 10 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Wniosek został przyjęty. 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 14 grudnia 2023 r. 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane  przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków, położonym na terenie Gminy Borne Sulinowo, w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków; 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok; 

3) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Połczyn-Zdrój na 

powierzenie Gminie Połczyn-Zdrój zadania w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

o charakterze użyteczności publicznej. 

3. Zamknięcie sesji. 

Punkt 1 porządku obrad został zrealizowany. 
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Ad 2. Podjęcie uchwał. 

2.1. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane  przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na 

terenie Gminy Borne Sulinowo, w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia 

zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane  przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, 

położonym na terenie Gminy Borne Sulinowo, w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. Po tym zwrócił się do Zastępcy Burmistrza o przybliżenie projektu uchwały. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że proponowana uchwała zmienia uchwałę 

podstawową, uprzednio podjętą przez radę w 2008 roku. Chodzi o to, że dostaliśmy pieniądze 

przeznaczone na Kościół w Juchowie, na prace restauratorskie i żeby skorzystać z tego programu 

po analizie wyszło, że przed podjęciem uchwały o dotacji i zawarciu umowy dotacyjnej konieczna 

jest zmiana tej uchwały podstawowej o zabytkach. Da nam to możliwość, po uprawomocnieniu 

się tej uchwały, podjęcia następnej uchwały o dotacji. Uchwała o dotacji da nam prawo zawrzeć 

umowę dotacyjną. Dopiero po tej umowie dotacyjnej będzie możliwa realizacja robót, czyli 

opracowanie dokumentacji, wybranie wykonawcy, realizacja robót i rozliczenie. Tutaj też jest 

sytuacja taka, że jest część pieniędzy też gminnych, czyli niezbędna wartość to jest 2% z wartości 

robót kwalifikowalnych i to mamy w budżecie też zapewnione. W związku z tym, że były 

niejasności do kolejności i całej procedury, po wyjaśnieniu tych spraw, proponujemy teraz, żeby 

móc przyspieszyć procedowanie już umowy z wnioskodawcą. Przypomniał, że sam wniosek 

gmina złożyła na Kościół w Juchowie i dostała dofinansowanie to jest 1.200.000zł i 25.000zł 

środków własnych, czyli 1.225.000zł to jest wartość robót maksymalnych, której nie powinniśmy 

przekroczyć. Jeśli przekroczymy, to mamy wtedy obowiązek jak gdyby ewentualnie tą różnicę 

pokryć, ale to dotyczy tylko kosztów kwalifikowalnych. Natomiast koszty niekwalifikowalne to 

wtedy bezpośrednio, jako beneficjent, jako parafia będzie musiała pokryć już samodzielnie. Tutaj 

jest duża rola w sumie nas wszystkich, żeby określić to bardzo precyzyjnie, żeby nie przekroczyć 

tych kwot dofinansowania. 



4 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

 za głosowało 10 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Uchwała Nr LXVIII/1028/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 14 grudnia 2023 r. w 

sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane  przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w 

gminnej ewidencji zabytków, położonym na terenie Gminy Borne Sulinowo, w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 

5 do protokołu. 

2.2. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

zwiększenia dochodów budżetu gminy o kwotę 86.553,64zł, zmniejszenia dochodów o kwotę 

1.295.894,53zł, zmniejszenia wydatków budżetu o kwotę 1.209.340,89zł, dokonania zmian w 

planach dochodów i wydatków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, rachunku dochodów 

oświatowych jednostek budżetowych oraz w planie wydatków rezerw ogólnych i celowych. Po 

tym zwrócił się do Skarbnika Gminy, czy chciałaby coś dodać do projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Lidia Ławrukajtis powiedziała, że uchwała w sprawie zmian w budżecie dotyczy 

przede wszystkim korekty planu po stronie dochodów tam, gdzie te dochody nie zostaną już 

wykonane oraz po stronie wydatków. Największa zmiana dotyczy zmniejszenia środków na ulicę 

Słowackiego, ponieważ termin zakończenia robót został przesunięty na kolejny rok i te środki 

zostały zabezpieczone w przyszłorocznym budżecie oraz zmiany wydatków związane z 
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koniecznością wydatkowania jeszcze środków w ramach dotacji i projektów, celem ich 

właściwego rozliczenia jeszcze do końca roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

 za głosowało 10 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Uchwała Nr LXVIII/1029/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 14 grudnia 2023 r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo za 2024 r. została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

2.3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Połczyn-Zdrój na powierzenie Gminie Połczyn-Zdrój zadania 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Połczyn-Zdrój na powierzenie Gminie 

Połczyn-Zdrój zadania w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 

publicznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Burmistrza Bornego Sulinowa, czy 

chciałaby coś dodać do projektu uchwały. 
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Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że ustawodawca nakłada na wykonującego taką 

usługę środków użyteczności publicznej o zapytanie formalnie o zgodę, jeżeli ta trasa przebiega 

przez inną gminę. Jak jest wskazane w uzasadnieniu, my nie ponosimy żadnych kosztów, a być 

może faktycznie dla tej części naszej gminy, gdzie ta komunikacja z miastem Szczecinek też jest 

pewnie utrudniona, to jest jakiś dodatkowy kurs, z którego oczywiście wszyscy będą mogli 

korzystać. My wyrażamy zgodę na korzystanie z naszych przystanków. Poinformowała, że 

wcześniej rozmawiała z Burmistrzem Połczyna i taka potrzeba wynikała jak gdyby z petycji, z 

którą zwrócili się mieszkańcy Połczyna. Chodziło głównie o połączenie ze Szczecinkiem, m.in. ze 

względu na szpital, ale i też szkoły średnie. Myśli, że jak najbardziej powinniśmy się przychylić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

 za głosowało 10 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała Nr LXVIII/1030/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 14 grudnia 2023 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Połczyn-Zdrój na 

powierzenie Gminie Połczyn-Zdrój zadania w zakresie publicznego transportu zbiorowego o 

charakterze użyteczności publicznej została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

Ad 3. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął 68. Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 15.30 do godz. 15.43. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 


